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دکتر علی آهنی درباره مذاکرات هستهای گفته: دو طرف جدی و آماده تلاش هستند و این توافق قابل دستیابی است. اخیرا

برخی پیشرفتها وجود داشته است و میتوان امیدوار بود که به توافق برسیم.

در مصاحبه با رادیو نوتردام؛ 

به گزارش اسپادانا خبر متن کامل این گفتوگو با خبرگزاری ایسنا به این شرح است: آیا داعش برای جمهوری اسلامی ایران
تهدید است؟ میدانید گروه تروریستی داعش تهدیدی برای همه است برای تمام کشورهای منطقه و کشورهای خارج از منطقه.
آنچه که مربوط به ما است، ما کاملا آماده برای دفاع از خود هستیم. ما خطوط قرمز خود را داریم و نیروی نظامی ما نیز برای

دفاع از ایران کاملا آماده اند. ما برای مبارزه با این گروه تروریستی که متاسفانه خود را به عنوان نماینده اسلام معرفی
میکند، درحالیکه هیچ ارتباطی با اسلام ندارد، کاملا آماده هستیم. چه تدابیری برای مبارزه با داعش اتخاذ میکنید ؟ ج: در مورد

مبارزه با داعش، با توجه به پیدایش آنها در عراق و در سوریه، ما در هماهنگی تنگاتنگ با دولتهای دو کشور مذکور عمل
میکنیم و برای مبارزه واقعی با این گروه تروریستی، در کنار آنها هستیم. دولت عراق ضمن استقبال و قدردانی از ابعاد این
همکاری توانسته است به خوبی به مبارزه با داعش ادامه دهد. آیا ایران مداخله نظامی خواهد داشت؟ ما همکاری خود را در

چهارچوب حضور مستشاران نظامی داریم. تماس های خوبی داریم و کاملا برای کمک به آنها و تامین آنچه که نیاز داشته باشند
آماده هستیم زیرا داعش یک تهدید برای تمام کشورهای منطقه است و طبیعتا خطر آنها حتی متوجه کشورهایی که حامی داعش

بودهاند نیز خواهد شد. آیا آمریکا در این ائتلاف مبارزه با داعش ، متحد ایران میشود؟ ج: شما خوب میدانید که گهگاه منافع
مشترک میان ما و آمریکا وجود دارد ولی درعین حال میدانید که معنای متحد بودن میان کشورها چیست. غیر قابل تصور است
که بتوان با کشوری که متاسفانه طی دهه های اخیرخصومت خود را به ملت ایران نشان داده ، متحد شد. اگرچه این خصومت

ها ابدی نیست، ولی شرط آن این است که شاهد تغییر رویکرد و رفتار عملی آنها در قبال ایران باشیم. نظر شما درباره
سخنرانی نتانیاهو چیست؟ ج : از سخنان تکراری و کاریکاتوری وی که فاقد ارزش بودند، جامعه جهانی و حتی متحدان آنها نیز
استقبالی نکردند. هدف وی دامن زدن به ایران هراسی بود. سخنان وی روی دروغ پایه گذاری شده بود و لذا موفق نشد توجه

افکار عمومی جهان را به خود جلب نماید. نظر شما در مورد حرف های روحانی در مورد اینکه اسرائیل منشاء خطر برای
منطقه است چه می باشد؟ حرف ایشان روشن است. رژیمی که از بدو تاسیس کارنامه فجیعی از نظر انسانی داشته است،

اخراج فلسطینی ها از خانه و سرزمین و میهن خودشان، کشتار زنان و کودکان در آن سرزمین، حمله به همسایگان، اینها نشان
میدهد که این رژیم همواره یک تهدید بوده است. رژیمی که برای نظر جامعه جهانی ارزشی قابل نیست، رژیمی که بیش از
200 کلاهک هسته ای در اختیار دارد بدون هیچ کنترل و بدون اینکه امضاء کننده ان پی تی و عضو آژانس بین المللی انرژی

هسته باشد، واقعا برای منطقه یک تهدید است. در مبحث هستهای، آیا با آمریکا و 5+1 به توافق میرسید؟ ج: اصولا دو طرف
جدی و آماده تلاش هستند، این توافق قابل دستیابی است. اخیرا برخی پیشرفتها وجود داشته است و میتوان امیدوار بود که
به توافق برسیم به شرطی که گروه 5+1 اراده سیاسی برای نیل به این هدف داشته باشد، بدون اینکه بخواهند به سخنان این

و آن گوش بدهند. اگر چه این مذاکرات دشوار و پیچیده هستند، ولی به پیشرفت هایی دست یافتهایم، هرچند هنوز کار زیادی
مانده است. تلاش ها ادامه خواهند یافت برای اینکه به توافق برسیم. توافق هسته ای امکان لغو مجازاتها را میدهد. اثرات
تحریم ها بر اقتصاد شما چه بود؟ ج: مجازاتها همواره موجب رنج ملتهای مورد هدف آن بوده است و طبیعتا اثرات منفی

روی اقتصاد ما داشته است، هرچند با توجه به تجربه و مقاومت قابل تحسین ملت ما، توانستیم راهکارهای مناسب پیدا کنیم.
البته یکی از اهداف این مذاکرات لغو و برداشت این مجازاتهای ناعادلانه و غیر قانونی علیه ملت ما است و امیدواریم موفق
شویم که طبیعتا برای هر دو طرف فرصت هایی را ایجاد میکند، منجمله شرکتهای غربی که طی سالهای اخیر از بازار مهم

ایران که هشتاد میلیون نفر جمعیت دارد محروم شدهاند و سهم خود در این بازار را به رایگان در اختیار رقبای اقتصادی و تجاری
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خود گذاشتهاند. در مورد سوریه، آیا ایران هنوز حامی رئیس جمهور بشار اسد است؟ ج: ما از بشار اسد حمایت می کنیم زیرا
وی منتخب مردم است و حمایت ملت خود را دارد و خصوصا در مقابله با تروریسم و مداخله های خارجی قرار دارد. ما همکاری

خوبی با سوریه داریم زیرا آینده ملت سوریه برای ما مهم است و طبیعتا به همکاری و حمایت خود برای کمک به ملت سوریه
ادامه می دهیم. مواضع فرانسه در قبال سوریه از آغاز بحران سوریه را چگونه ارزیابی می کنید؟ شما مشاهده کردهاید که این
موضع در محافل سیاسی، رسانهای و اتاق های فکر فرانسه مورد انتقاد قرار گرفته است و میگویند نمیشود این موضع غیر
واقع بینانه را ادامه داد. به نظر ما نیز، تاکید بر رفتن بشار اسد که میتواند کشور را وارد هرج و مرجی غیر قابل کنترل نماید،

یک موضع واقع بینانه نیست. حضور بشار اسد به عنوان محوری برای حفظ تمامیت ارضی سوریه و حمایت از همزیستی
مسیحیان و علوی ها و سنی ها موثر بوده است. باید واقع بین بود و وضعیت کنونی را به سمت یک راه حل سیاسی هدایت

نمود زیرا بحران سوریه هیچ راه حل نظامی ندارد و باید تمام گروه های منطقی را برای آمدن به میز مذاکره با نماینده دولت
سوریه و برای رسیدن به یک توافق و فراهم نمودن شرایط برای ملت سوریه که بتوانند خودشان در آرامش برای آینده کشور

تصمیم بگیرند فراهم نمود.
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